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  PROTOKÓŁ NR L/23 

z posiedzenia 

Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu 

w dniu 24 lutego 2023 r. 

która odbyła się w sali nr 126  

Starostwa Powiatowego w Wieluniu  

 

W posiedzeniu udział brali: 
 

1. Pan Robert Grabowski   - przewodniczący Komisji 

2. Pan Grzegorz Mielczarek   - z-ca przewodniczącego Komisji 

3. Pan Jakub Jurdziński   - członek Komisji 

4. Pan Damian Pęcherz   - członek Komisji 

5. Pan Andrzej Jażdżyk   - członek Komisji  

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu udział brali: 
 

1. Pan Zenon Kołodziej   - naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Promocji Starostwa Powiatowego 

w Wieluniu 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie L posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLIX posiedzenia Komisji. 

5. Informacja o planowanych kierunkach kształcenia w klasach pierwszych szkół 
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ponadpodstawowych prowadzonych przez Powiat Wieluński w roku szkolnym 

2023/2024 oraz procedurach naboru. 

6. Informacja na temat realizacji wydarzeń organizowanych i współorganizowanych przez 

Starostwo Powiatowe w Wieluniu w 2022 r.: 

a) kulturalnych i oświatowych, 

b) sportowych. 

7. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.   

8. Zamknięcie L posiedzenia Komisji. 

 

 

Pkt 1 

Otwarcie L posiedzenia Komisji. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa otworzył L posiedzenie Komisji. Powitał radnych oraz naczelnika 

Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Promocji pana Zenona Kołodzieja. 

 

 

Pkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa stwierdził, że na 5 członków Komisji jest obecnych 5 członków, 

więc obrady są prawomocne.  

 

Pkt 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa odczytał proponowany porządek obrad i zapytał, czy ktoś ma 

uwagi do proponowanego porządku obrad. Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie 
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w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie 

(przy 5 głosach „za”) przyjęła zaproponowany porządek obrad komisji (głosowało 

5 członków Komisji). 

 

 

Pkt 4 

Przyjęcie protokołu z XLIX posiedzenia Komisji. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma uwagi lub zastrzeżenia do treści protokołu 

z XLIX posiedzenia komisji. Nikt nie zgłosił zastrzeżeń. Zarządził głosowanie 

w sprawie przyjęcia protokołu z XLIX posiedzenia komisji.  

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie 

(przy 5 głosach „za”) przyjęła protokół z XLIX posiedzenia komisji 

(głosowało 5 członków komisji) 

 

Pkt 5 

Informacja o planowanych kierunkach kształcenia w klasach pierwszych szkół 

ponadpodstawowych prowadzonych przez Powiat Wieluński w roku szkolnym 

2023/2024 oraz procedurach naboru. 

 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa udzielił głosu panu naczelnikowi Kołodziejowi. 

   Pan Zenon Kołodziej – naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu 

i Promocji omówił przedmiotową informację.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa udzielił głosu radnemu Jurdzińskiemu. 

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji odniósł się do dni otwartych 



 
 

4 
 

w sobotę, ponieważ on ma wątpliwości, które są oparte na rozmowach 

z nauczycielami, ponieważ nie wie, na jakiej podstawie dyrektor może prosić 

nauczyciela, aby przyszedł do pracy w sobotę?  

   Pan Zenon Kołodziej – naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu 

i Promocji powiedział, że do nich także dotarła taka wątpliwość, że nauczyciele 

pytają, czy dyrektor może polecić im realizację zadania i przekazał, że nie. Jednak to 

jest promocja szkoły, promocja instytucji, promocja jednostki.  

   Radny Andrzej Jażdżyk – członek Komisji powiedział, że może jeżeli jest 

taka potrzeba, to może poprosić nauczyciela.  

   Pan Zenon Kołodziej – naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu 

i Promocji zgodził się, że może poprosić nauczyciela. Jednak wydaje mu się, że 

zapisy Prawa Oświatowego są w tej chwili bardzo ogólne, mówiące np. o tym 

40-godzinnym tygodniu pracy i wchodzą w ten tak zwany dzień wolny od pracy, co 

może budzić wątpliwości. Dodał, że dyrektorzy mogą wykorzystać różne instrumenty, 

które wynikają z Kodeksu pracy. Wydaje mu się nieprawdopodobne, ale docierają do 

niego takie informacje, że takie pytania otrzymał dyrektor – czy nauczyciel musi, czy 

powinien? Podkreślił, że jest to ich promocja, jest to promocja tego, co w przyszłości 

będzie pracą, ponieważ nabór to jest najistotniejsza rzecz. Dodał, że żaden 

z dyrektorów im nie zgłaszał zastrzeżenia, że w sobotę nie może prowadzić promocji, 

bo mam ograniczenie jeżeli chodzi o stosunek pracy, albo że nauczyciele nie chcą 

się zaangażować. Przekazał, że te pytania są znacznie szersze i można by je szerzej 

analizować z punktu Prawa Oświatowego i jest to np. związane z tym, czy nauczyciel 

powinien, musi itd. wyjść z młodzieżą na wycieczkę, czy wyjść poza szkołę poza 

godzinami. Najczęściej interpretacja idzie w tym kierunku, że jest to inicjatywa 

nauczycieli, zespołu, rodziców. Jeżeli nauczyciel chce i się zgadza, to dyrektor potem 

z nim to rozlicza ewentualnie ten czas pracy, co również nie jest proste. To wynika 

z zaplanowania tego konkretnego działania na terenie szkoły, przez konkretnego 

dyrektora, a często wydania dodatkowo zarządzenia. 

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji powiedział, że to jest jedna 

kwestia z punktu widzenia nauczycieli, natomiast on ma też wątpliwości, co do 

skuteczności tych działań. Dodał, że na pewno znajdą się osoby, które będą tym 
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rozwiązaniem usatysfakcjonowane, ale on osobiście uważa, że dni otwarte powinny 

być w tygodniu. Dodał, że jest to pewna dezorganizacja pracy zajęć dydaktycznych, 

ale wydaje mu się, że większym zainteresowaniem cieszą się dni otwarte w tygodniu, 

niż w sobotę. Takie jest jego zdanie i chciałby, aby to wybrzmiało. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa poinformował, że ma takie samo zdanie, jak radny Jurdziński. 

Natomiast te działania, które podejmuje wydział edukacji wraz z dyrektorami szkół są 

dobre. Dodał jednak, że jeżeli znajdą się też nauczyciele, którzy chętnie chcieliby 

popracować w sobotę i pokazać szkołę, to mogą przyjść i pracować, bo to wszystko 

zależy od współpracy pomiędzy dyrektorem danej placówki, a nauczycielami. 

Stwierdził, że radny Jażdżyk jest dyrektorem i doskonale zdaje sobie sprawę z tego, 

o czym mówi.  

   Radny Andrzej Jażdżyk – członek Komisji podkreślił, że są różne sytuacje 

w jedną i drugą stronę, ponieważ jeżeli dyrektor potrzebuje do pomocy kilku 

nauczycieli, to nauczyciele przyjdą, a jeżeli nauczyciele potrzebują pomocy ze strony 

dyrektora, to dyrektor również takiej pomocy udzieli, jeżeli jest współpraca. Myśli, że 

nie powinno być problemu, aby taką otwarta szkołę zrobić w sobotę.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że on z 30-letnim stażem pracy uważa, że jeżeli 

nauczyciele będą się angażowali w pracę w szkole, jeżeli chodzi o promocję, to jest 

na plus dla danego nauczyciela, bo wtedy ma godziny, ma etat. W zależności od 

tego, ile będzie młodzieży w szkole, tyle będzie godzin. 

   Radny Andrzej Jażdżyk – członek Komisji podkreślił, że szczególnie w tym 

roku. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zgodził się z tym, co zauważył pan naczelnik, że za rok mogą 

mieć naprawdę duże problemy związane z godzinami dla nauczycieli.  

   Pan Zenon Kołodziej – naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu 

i Promocji przekazał, że ewidentnie jest tak, że w soboty, piątki i czwartki tej 

młodzieży jest więcej, ponieważ sobota została przyjęta, ponieważ mieli sygnały, że 

w soboty więcej rodziców nie idzie do pracy, mają więcej czasu itd. Wydaje mu się, 
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że to co przeważa za czwartkiem i piątkiem, to jest to co się sprawdzało, czyli 

przyjazdy zbiorowe, co też w ocenie kadry szkół podstawowych nie zawsze jest 

jednoznacznie oceniane dobrze, ponieważ twierdzą, że ci uczniowie, jak przyjeżdżają 

masowo, to więcej czasu poświęcają na rozmowy między sobą, jako taką wycieczkę, 

wyjazd. Zauważył, że ta sobota jest taką alternatywą, jeżeli rodzic chce przyjść 

z dzieckiem, ale są też takie głosy, że wielu uczniów nie chce przychodzić 

z rodzicami. Podkreślił, że w soboty nie ma zajęć dydaktycznych, wychowawczych, 

ale niekiedy w niektórych przypadkach można to połączyć z godzinami 

wychowawczymi, bo jeżeli angażuje się w to młodzież, a szczególnie samorządy 

uczniowskie i uczniowie starszych klas chcą się spotkać z kolegami ze szkoły 

podstawowej, chcą im pokazać szkołę i po niej oprowadzić, czyli w jakiś sposób chcą 

reprezentować tę szkołę, to wchodzi tutaj element tych zajęć wychowawczych. 

   Radny Andrzej Jażdżyk – członek Komisji podkreślił, że promocja szkoły, to 

są też dodatkowe zadania szkoły i każdy dyrektor może zlecić nauczycielowi pracę 

np. w sobotę, związaną z promocją szkoły. Zaznaczył, że każdy nauczyciel powinien 

wiedzieć o tym, że mają określoną liczbę uczniów i ma z tego godziny. Następnie 

nawiązał do spotkania, które odbyło się tydzień temu i on miał też możliwość w nim 

uczestniczyć w tym spotkaniu i musi stwierdzić, że Wydział Edukacji wraz ze 

szkołami ponadpodstawowymi robią naprawdę bardzo dobrą pracę, jeżeli chodzi 

o promocję, ofertę poszczególnych szkół ponadpodstawowych. Dodał, że docierały 

do nich takie informacje i wypowiadali się niektórzy dyrektorzy, że w ościennych 

powiatach wygląda to bardzo słabo, bo ta promocja szkół nie jest tak zorganizowana 

jak u nich, gdzie naprawdę robi się bardzo dużo, aby dotrzeć do uczniów. Nawiązał 

do pomysłu z autobusem EDU EWI, który jeździł po szkołach w tym czasie, kiedy 

była pandemia i były pewne ograniczenia, więc uważa, że Wydziałowi Edukacji 

i dyrektorom oraz nauczycielom łącznie z uczniami należą się podziękowania za to, 

co robią. Podkreślił, że oferta szkół jest przedstawiana bardzo ciekawie. Poprosił 

pana naczelnika, aby w przyszłym roku, jak będzie planowane takie spotkanie, to aby 

nie odbywało się 1 marca, ponieważ to jest Narodowy Dzień Pamięci Żołnierzy 

Wyklętych i w tym dniu wiele szkół może robić jakieś akademie i uroczystości i to 

może korygować z tym, aby mogli przyjechać i uczestniczyć w programie.  
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   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa przychylił się do słów radnego Jażdżyka, ponieważ współpraca 

pomiędzy Wydziałem Edukacji, a poszczególnymi szkołami jest na dużym poziomie 

i jeżeli chodzi o współpracę ze szkołami podstawowymi, to również jest dobra. 

Pogratulował Wydziałowi Edukacji. Zarządził głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie           

(przy 5 głosach „za”) przyjęła informację o planowanych kierunkach kształcenia 

w klasach pierwszych szkół ponadpodstawowych prowadzonych przez Powiat Wieluński 

w roku szkolnym 2023/2024 oraz procedurach naboru (głosowało 5 członków Komisji). 

Informacja w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Pkt 6 

Informacja na temat realizacji wydarzeń organizowanych i współorganizowanych 

przez Starostwo Powiatowe w Wieluniu w 2022 r.: 

a) kulturalnych i oświatowych, 

b) sportowych. 

 

 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa radni otrzymali tę informację na piśmie. Pogratulował wszystkim 

dyrektorom, nauczycielom i Wydziałowi Edukacji, ponieważ jest bardzo dużo tych 

imprez, a dodatkowo Wydział Edukacji bardzo mocno wspiera te imprezy sportowe 

oraz kulturalne i oświatowe. Powiedział, że chciałby także podziękować wszystkim 

radnym oraz Zarządowi Powiatu, ponieważ od jakiegoś czasu nie mają problemu 

z finansami na te imprezy. Dodał, że jest sporo funduszy z powiatu na dofinasowanie 

tych imprez. Zapytał, czy ktoś ma pytania w tym punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zapytał, 

kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedmiotowej informacji? 
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Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie           

(przy 5 głosach „za”) przyjęła informację na temat realizacji wydarzeń organizowanych 

i współorganizowanych przez Starostwo Powiatowe w Wieluniu w 2022 r.: 

a) kulturalnych i oświatowych, 

b) sportowych (głosowało 5 członków Komisji). 

Informacja w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Pkt 7 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.  

 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa poinformował, że otrzymali zaproszenie na poezję śpiewaną 

i przypomniał, że co roku składają się na nagrodę, więc poprosił, aby członkowie 

Komisji złożyli się po 100 zł i przekażą te pieniądze Pani dyrektor i ona to rozdzieli. 

Poprosił, aby członkowie Komisji uczestniczyli w tej imprezie, ponieważ będą wręczali 

tę nagrodę. Poinformował, że w dniu 25 marca będzie kolejna sportowa impreza „Bij 

mistrza” na pływalni i również poprosił o wsparcie tej imprezy. Poinformował, że ze 

Starostwa Powiatowego otrzymali 2 tys. zł na tą imprezę, a same medale będą 

kosztowały 2 800 zł, ponieważ będzie tam około 200 uczestników. Poinformował, że 

w sprawach bieżących mają jeszcze pismo prezesa Związku Nauczycielstwa Polskiego. 

Dodał, że radny Jurdziński już się tym zajmował.  

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji powiedział, że było to pismo na 

Zarządzie.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa poinformował, że w tym piśmie chodziło o to, że podnieśli bardzo 

czynsz za dwa pomieszczenia. Zapytał radnego Jurdzińskiego, jak to teraz wygląda? 

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji poinformował, że ZNP 

wynajmuje 2 pomieszczenia i w związku z tym, że skończyła im się umowa 

w styczniu, to pani dyrektor była zobowiązana zwrócić się do Zarządu i przekazała 
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informację, była na ten temat dyskusja i z tego, co wie, to zostało to na starych 

zasadach, ale z takim wskazaniem, aby pani dyrektor porozmawiała z panem 

przewodniczącym, aby rozważył możliwość korzystania z jednego pomieszczenia, 

ale po niższych stawkach, które pan Jaźwiec proponuje. Chodzi o to, że gdyby była 

taka możliwość, to aby liceum mogło korzystać z jednego pomieszczenia, ponieważ 

jest zatrudnionych sporo pedagogów i psychologów. Możliwe, że będą się tym 

zajmować na najbliższym Zarządzie, ponieważ Pani dyrektor miała rozmawiać w tej 

sprawie, bo to było tylko na miesiąc wydłużone.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że związki zawodowe trzeba wspierać i są one 

potrzebne. Ktoś musi bronić interesów nauczycieli. Zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania. 

Nikt się nie zgłosił.  

 

 

Pkt 8 

Zamknięcie L posiedzenia komisji. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zamknął L posiedzenie komisji i podziękował wszystkim za 

udział w Komisji. 

 

Protokołowała:   

 

Paulina Bednik 

Inspektor 


